
کلن ميزبان جديد بازي استقلال و پرسپوليس
دربي سرخابي ها در آلمان روي هوا!

در حالي کمتر از يک هفت�ه تا 25 تير باقي مان�ده، برگزاري دربي 
استقلال و پرسپوليس در آلمان، همچنان در هاله اي از ابهام قرار دارد 
و پس از منتفي شدن برگزاري بازي در بيله فلد، از شهر کلن آلمان به 
عنوان جديدترين محل برگزاري دربي سرخابي ها نام برده مي شود!

برگزاري دربي استقلال و پرسپوليس در خارج از ايران محقق مي شود؟ 
اين سؤالي است که پس از تغيير چندباره ورزشگاه محل بازي که پاسخ به 
آن با ترديدهايي روبه رو شده تا جايي که خيلي ها مي گويند تا سوت اين 
بازي زده نشود، نمي توان درباره برگزار شدن يا نشدن آن صحبت کرد. 

   دربي قطعي نشده
دو هفته پيش بود که خبر برگزاري بازي استقلال و پرسپوليس در آلمان، 
خبر داغ بحث هاي هواداران دو تيم بود. طبق برنامه اسپانسر مشترک که 
مجري برگزاري اين بازي بود، آبي ها و قرمزهاي پايتخت روز 25 تير در 
آلمان براي اولين بار در خارج از کشور به مصاف هم خواهند رفت. ابتدا از 
ورزشگاه دوسلدورف به عنوان محل برگزاري مسابقه نام برده شد، اما پس از 
چند روز خبر رسيد که اين بازي در شهر بيله فلد برگزار مي شود. با اين حال 
چند روز پيش بار ديگر ورزشگاه محل بازي تغيير کرد تا شايعه لغو بازي 
پرسپوليس و استقلال در آلمان در چند رسانه منتشر شود. صحبت هاي 
وزير ورزش مبني بر قطعي نبودن برگزاري اين مسابقه هم ترديدها درباره 
عدم برگزاري دربي در آلمان را تقويت کرد. سلطاني فر 14 تير ماه گفت: 
»اين به مديرعامل باشگاه ها مربوط مي شود. هنوز برگزاري اين ديدار قطعي 

نيست و زماني که اين موضوع مشخص شود، رسيدگي خواهيم کرد.«
   تغيير ورزشگاه براي سومين بار

با اين حال مهدي تاج، رئيس فدراسيون فوتبال ايران درخواست رسمي 
دو باشگاه استقلال و پرسپوليس را براي برگزاري اين بازي به فدراسيون 
فوتبال آلمان ارسال کرده و آخرين خبر درباره اين دربي اين است که 
بازي لغو نشده و به احتمال زياد در استاديوم و شهر ديگري در آلمان 
برگزار خواهد شد. گفته شده پيش بيني استقبال زياد هموطنان ايراني 
از اين بازي باعث شده تا اسپانسر دو باشگاه براي درآمدزايي بيشتر هم 
که شده به دنبال برگزاري بازي در يک استاديوم بزرگ  تر با گنجايش 
بيشتر باشد. در شرايطي که اخبار ضد و نقيضي در خصوص برگزاري 
ديدار دربي سرخابي ها در آلمان ش��نيده مي شود، داورزني در حاشيه 
برگزاري مسابقات چوگان از تمهيدات لازم انجام اين ديدار خبر داد و 

اعلام کرد که اين مسابقه در شهر کلن برگزار خواهد شد. 
معاون توس��عه ورزش قهرماني و حرفه اي وزارت ورزش در خصوص اين 
ديدار که قرار اس��ت طبق برنامه 25 تيرماه در آلمان برگزار شود، گفت: 
»اصل بحث دربي به اين شکل ابتکار جالبي بود. هر دو تيم مي خواستند در 
اروپا اردو بزنند و بازي هاي تدارکاتي برگزار کنند به هر حال آنها مي خواهند 
با برگزاري اين دربي تب فوتبال را بالا ببرند، چون تعداد زيادي از هواداران 
با تمهيداتي که انديشيده شده درگير اين بازي مي شوند و فکر مي کنم اگر 
مشکل نباشد اين بازي انجام مي شود. هماهنگي هاي لازم با کشور آلمان و 
شهر کلن و وزارت امور خارجه و همچنين بازرگاني صداوسيما براي پخش 
آن انجام شده، اين يک رويداد ابتکاري خوب است که باعث شکل گيري 

تب و تابي در بين هواداران فوتبال مي شود.«
   تأييد داورزني، بي خبري وزارت امور خارجه

اظهارنظر داورزني در حالي است که ديروز خبرگزاري تسنيم در خبري 
مدعي شد که براي برگزاري اين مس��ابقه هيچ گونه هماهنگي با وزارت 
امور خارجه انجام نشده است. به گفته يک منبع آگاه تنها نامه نگاري  که با 
وزارت امور خارجه انجام شده، مربوط به طاهري و افتخاري، مديران دو 
باشگاه پرسپوليس و استقلال بوده که در آن تقاضاي صدور رواديد شده 
بود و نامه ديگري که مبني بر انجام هماهنگي ها باشد با وزارت امور خارجه 
نشده است. حالا مشخص نيست دليل اظهارنظر معاون وزير ورزش در اين 
باره چه بوده و چرا داورزن��ي در حالي که هماهنگي با وزارت امور خارجه 
نشده چنين حرفي زده است. اين نکته جاي تأمل و ابهام دارد. دليل اينکه 
داورزني از برگزاري اين بازي با اسپانسري خاص حمايت و استقبال مي کند، 
چيست؟ چرا در ماجراي برگزاري اين بازي همه چيز مبهم است و حتي 

معاون وزير ورزش اظهارنظري خلاف واقع انجام داده است؟
 علاوه بر اين در صفحات مجازي هواداران استقلال و پرسپوليس اين شائبه 
درحال تقويت شدن است که شايد اسپانسر مشترک دو باشگاه از نام بازي 
در آلمان به دنبال بهره برداري است، وگرنه اين همه بي برنامگي در آستانه 
برگزاري اين ديدار )يک هفته ديگر( قابل توجيه نيست، مسابقه اي که گفته 
مي شود بازيکنان و کادر فني دو تيم چندان راضي به برگزاري آن نيستند. 

چرا کرش به اينجا رسيد؟
واقعاً ادبيات کرش جاي تأس��ف دارد و اين 
شائبه را ايجاد مي کند که جنگ قدرت در 
داخل فدراس��يون ايجاد ش��ده است. هيچ 
کارشناسي دانش فني کرش را نفي نمي کند، 
اما اين استفاده از دانش فني به چه قيمتي 
بايد باشد؟ اين موضوع بايد به قيمت تحقير، 
حقارت و خار کردن افراد باشد؟ کرش از روز 
اول ورود به ايران اي��ن رفتارها را انجام داده 
و دليل آن نيز ضعف مديريت فدراس��يون 
بوده و همچنان نيز ادامه دارد و ما شاهد هستيم هرازچند گاهي حملاتي 
از سوي سرمربي تيم ملي فوتبال ايران انجام مي شود. آخر و عاقبت آرزوي 
حضور در جام جهاني اين رفتارها خواهد بود که امثال کرش را فرشته نجات 
فوتبال ايران بدانيم و او تبديل به ابرتهديد براي فوتبال و ورزش کشور شود 
و حاشيه سازي هايش ادامه دارد. سابقه نشان مي دهد من همواره از کرش 
حمايت و رفتارهاي مديريتي و دانش فني او را تأييد کرده ام، اما اين نبايد 
دال بر اين باشد که او هر کاري دلش مي خواهد انجام بدهد و به هر شخصي 
حمله و توهين کند، چراکه به هيچ عنوان قابل پذيرش نيست. در ورزش 
جهان هيچ مربي به خودش اجازه نمي دهد اين رفتارهايي که کرش انجام 
مي دهد را مرتکب شود و ما اصلًا ش��اهد نيستيم مربيان برتر جهان عليه 
رؤساي فدراسيون و مسئولان ورزش آن کشور صحبت کنند. بايد بررسي 
کنيم چه اتفاقي افتاده که شخص کرش به اينجا رسيده که هر زمان اراده 
مي کند با الفاظ نامناسب عليه مسئولان فوتبال کشور صحبت کند. براي 
حفظ امنيت ملي و ارزش هاي نظام بايد همه »يد واحد« شويم و در مقابل اين 
بي اخلاقي ها ايستادگي کنيم. اين اظهارات دفاع کورکورانه از اسدي نيست 
و اگر امروز اسدي ها را قرباني کرديم يک روز خود کساني که اين اتفاق را رقم 
مي زنند، قرباني خواهند شد و شک نکنيد گريبان آنها را خواهد گرفت. با 
توجه به اتفاقات پيش آمده در فوتبال کشورمان بايد نگران هجمه ها و تهاجم 
فرهنگي بود که به واسطه برخي مربيان خارجي ايجاد شده و نبايد بهانه اي 
اين هجمه هاي فرهنگي مربيان خارجي باشند. مربيان مي توانند تأثيرگذار 
و هدفمند باشند، بنابراين بايد متوليان فرهنگي که وزارت ورزش و جوانان و 

فدراسيون فوتبال هستند اهتمام ويژ ه اي به اين موضوع داشته باشند.

غمگين فوتبال ايرانم
عليرضا منصوري��ان از حضور در کمپ 
تمريني ايروان خوشحال است، اينقدر 
خوش��حال که امکان��ات آنه��ا را چنان 
توصيف مي کند که گويي در بزرگ ترين 
کمپ تمرين��ي دنياس��ت. منصوريان 
مي گويد: »غمگين فوتبال ايران هستم، 
تيم ملي و باش��گاه هاي بزرگ چنين امکاناتي ندارند، در تهران 
دغدغه يک زمين هموار را داريم ت��ا بتوانيم کار تاکتيکي انجام 
دهيم، اما اينجا در يک زمان هشت زمين تمرين در اختيارمان 
است. سالن بدنسازي، استخر و رستوران مناسبي داريم، به نظرم 
بايد از هياهوي اطراف تيم هاي بزرگ کم کنيم و به دنبال مسائل 
سخت افزاري و تهيه چنين امکاناتي براي آنها باشيم تا فوتبالمان 

پيشرفت کند.«

شوخي در کار نيست
جديت کميته بين المللي المپيک در خصوص استقلال فدراسيون هاي ورزشي 
و عدم دخالت دولت ها در امور آنها برکسي پوشيده نيست. به طوري که حتي 
ديوان عدالت اداري هم حکم ابطال انتخابات فدراسيون تيراندازي به دليل 
دوشغله بودن مهدي هاشمي در زمان برگزاري انتخابات را ملقي مي کند. با 
اين وجود اما هنوز هم موجي از نگراني ورزش ايران را دربر گرفته است، چراکه 
مشکل اصلاح اساسنامه ها همچنان به قوت خود باقي است و شايد اين کندي 

کار، ضربه اي گزاف و جبران ناپذير به پيکره ورزش کشور بزند!
چندي پيش بود که بني تميم، نايب رئيس فدراس��يون کشتي از تأکيد 
کميته بين المللي المپيک بع��د از المپيک لندن به اصلاح اساس��نامه 
فدراسيون ورزشي کشورها و عواقب نگران کننده آن گفت. او همچنين 
تأکيد کرد که اين کميته زمان خاصي را در اين راستا مشخص نکرده تا 
دست خودش براي اعمال جريمه باز باشد. اين صحبت ها در حالي مطرح 
شد که فدراسيون کشتي از ماه ها قبل در خصوص اصلاح اساسنامه با وزارت 
ورزش وارد گفت وگو شده بود، اما هنوز با وجود گذشت روزها از طرح اين 
مسئله،  هنوز هم مسئله اساسنامه ها به قوت خود باقي است. به طوري که 
اين بار خادم،  رئيس فدراسيون کشتي به زبان آمده و با ابراز نگراني در اين 
خصوص مي گويد که مسئله تعليق بسيار جدي است و براي برحذر بودن از 
آن بايد هرچه سريع تر اساسنامه فدراسيون اصلاح شود تا مجامع بين المللي 

بهانه اي براي به چالش کشيدن کشتي ايران نداشته باشند. 
اين مسئله البته تنها مختص فدراسيون کشتي نيست و فدراسيون هاي 
ديگر را نيز شامل مي شود. به طوري که وقتي ماه گذشته مبيني )که در 
پي برکناري هاشمي به عنوان سرپرست فدراسيون تيراندازي منصوب 
مي شود(، به منظور برگزاري اجلاس سالانه فدراسيون جهاني راهي آلمان 
مي شود، اجازه حضور در اين اجلاس را پيدا نمي کند، چراکه فدراسيون 
جهاني اعلام مي کند تنها سيدمهدي هاش��مي و نواب  نوري را به عنوان 
نمايندگان ايران در اين فدراسيون مي شناس��د. حساسيت فدراسيون 
جهاني کار را به جايي مي کشاند که سيدمهدي هاشمي مجبور مي شود 
به بهانه بيماري عدم حضور خود در اين اجلاس را توجيه کند تا با وجود 
حساسيت هاي فدراسيون جهاني، سؤالات متعدد آنها در خصوص اتفاقات 
فدراسيون تيراندازي ايران، اين ورزش را با مشکل روبه رو نکند. مسئله اي 
که ديوان عدالت اداري را مجاب مي کند ت��ا در نهايت رأي خود مبني بر 
ابطال انتخابات فدراس��يون تيراندازي و برکناري هاشمي را ملقي کند. 
رئيس برکنار شده فدراسيون تيراندازي با ارائه توضيحاتي ديوان عدالت 
اداري را مجاب مي کند که چنين رأيي مبني بر لغو انتخابات نبايد صادر 
مي شد و ديوان عدالت اداري اجازه دخالت در امور فدراسيون ها را ندارد و 
فقط مي توانست وزارت ورزش را به عنوان متخلف اعلام کند. مسئله اي که 
باعث مي شود خطر به طور موقت از بيخ گوش تيراندازي دور شود، اما آيا هر 

بار مي توان براي فرار از واقعيت به بهانه هايي اينچنيني متوسل شد؟
مسئله جدي تر از اين حرف هاست که بتوان آن را با يک تلفن و بهانه هايي 
چون بيماري حل و فصل کرد. اساسنامه فدراسيون ها نياز به اصلاح دارد. 
آن هم نه يک اصلاح سرسري و ظاهري، بلکه اصلاحي اساسي و اصولي که 
بتواند استقلال فدراسيون ها را آنگونه که مجامع بين المللي خواستار آن 
هستند، تضمين کرده و دست دولت را از دخالت در امور آنها کوتاه کند. اين 
يک مسئله بين المللي است که سرپيچي از آن تاکنون کشورهاي زيادي را 
به مخاطره انداخته است. مسئله اي که ورزش ايران نيز خاطرات تلخي در 
راستاي آن دارد و خوب مي داند که اين بحث به هيچ عنوان شوخي نيست 
و کاملًا جدي است. مسئله اي که انتظار مي رود وزارت ورزش بي توجه از 
کنار آن عبور نکند. خصوصاً که در کنار سلطاني فر اين روزها مهره هايي 
چون داورزني، رئيس سابق فدراسيون واليبال مشغول به کار هستند. امثال 
داورزني که خود سابقه حضور در فدراسيون هاي ورزشي را دارند و به طور 
کامل به اهميت لزوم استقلال فدراسيون هاي ورزشي طبق خواسته و نظر 
کميته بين المللي المپيک واقف هستند، اما آيا اشراف کامل آنها مي تواند 
روند اصلاح اساسنامه را تس��ريع کند و مانع از تعليق ورزش ايران شود؟ 
خطري که اگرچه به طور موقت از بيخ گوش فدراسيون تيراندازي گذشت، 

اما فدراسيون کشتي را همچنان به طور جدي تهديد مي کند.

عليرضا اسدي، دبير 
شيوا نوروزي

   فوتبال
فدراس�يون فوتبال 
پس از درگيري لفظي 
با سرمربي تيم ملي از سمتش برکنار شد و محمدرضا 
ساکت، مسئوليت دبيرکلي فدراسيون را برعهده 
گرفت. با اينکه فدراس�يون فوتب�ال ادعا مي کند 
گرفتن پست دبيرکلي از اس�دي هيچ ارتباطي با 
جدال لفظي اخيرش با کارلوس کرش نداشته، اما 
اهالي فوتبال، رسانه ها و مطبوعات مرد پرتغالي را 
دليل اصلي تصميم جنجالي مهدي تاج مي دانند، 
اين در حالي است که سپردن يک پست جديد به 
س�اکت جنجال ها را به اوج خود رس�انده اس�ت. 
انتشار خبر برکناري اسدي روز گذشته به قدري 
جنجال آفرين شد که فدراسيون فوتبال مجبور شد 
نسبت به اين موضوع واکنش نشان دهد. بيانيه اي 
که ديروز از ساختمان سئول منتشر شد حاکي از 
اين بود که اسدي به خواست خودش استعفا داده 
و هيچ ارتباطي بين دعواي اخير او و کرش وجود 
ندارد: »فدراسيون فوتبال به منظور جلوگيري از 
هرگونه اختلافات و ايجاد تنش در فضاي شيرين به 
وجود آمده فوتبال که در سايه موفقيت هاي اخير 
فوتبال، فوتسال و فوتبال ساحلي به وجود آمده و در 
جهت رفع هرگونه تنش زدايي، به اطلاع مي رساند 
نظر به اينکه آقاي اس��دي، دبيرکل فدراسيون از 

مدتي قبل تقاضاي کناره گيري از سمت دبيرکلي 
را داشته و در اين مورد با رياست فدراسيون فوتبال 
تفاهم کرده است، لذا با توجه به خدمات صادقانه و 
شبانه روزي آقاي اسدي، ايشان کماکان همکاري 
خود را با فدراسيون به عنوان مش��اور عالي ادامه 
خواهد داد. بديهي اس��ت اين تصميم قبلًا گرفته 
شده و هيچ گونه ارتباط با ش��رايط به وجود آمده 
در چند روز گذش��ته نداش��ته و ندارد!« البته در 
بيانيه فدراسيون فوتبال هيچ اشاره اي به سپردن 
مسئوليتي جديد به کسي که تا قبل از اين رئيس 
سازمان تيم هاي ملي، عضو کميته فني و توسعه، 
عضو کميته فني و توسعه فوتسال و فوتبال ساحلي 
و عضو سازمان اقتصادي و بازاريابي فدراسيون بوده 
نشده تصميم عجيبي که انتظار مي رود تاج توجيهي 

براي آن داشته باشد. 
  تمايل کرش به بازگشت نبي

گرفتن پس��ت دبيرکلي از عليرضا اسدي از همه 
بيشتر کارلوس کرش را خوشحال کرد. همين چند 
روز پيش بود که سرمربي تيم ملي و دبير پيشين 
فدراسيون با ادبياتي توهين آميز به يکديگر تاختند. 
اگرچه تاخت و تازهاي اين دو نفر تازگي نداشت و 
پيش از اين نيز شاهد درگيري لفظي آنها بوديم، 
اما اين بار به سرعت کار به برکناري يا همان قبول 
استعفاي اسدي انجاميد. اتفاقي که شگفتي همه 

را به دنبال داشت و يک بار ديگر کرش را به سيبل 
منتقدان داخلي تبديل کرد. تا جايي که مخالفان 
باز هم کرش را به دخالت در امور فدراسيون متهم 
کرده اند. نکته جالب اينکه کرش روز گذش��ته در 
حالي که با انتقادهاي زيادي روبه رو شده بود، اما با 
انتشار پستي عجيب به تعريف و تمجيد از مهدي 
محمدنبي، دبيرکل پيش��ين فدراسيون فوتبال 
پرداخت: »چهار سال قبل با نبي که يک جنتلمن و 
دوست واقعي است که هميشه به من کمک مي کرد 
و همفکري مي کرديم و با احترام متقابل با هم کار 
مي کرديم. حاصل هم��کاري و عملکرد ما در جام 
جهاني تبديل شد به اين تابلويي که مي بيند. نقاشي 

يک هنرمند ايراني از جام جهاني.«
  فدراسيون امنيتي، سياسي و غيرفوتبالي

امير عابديني، اولين عضوي از فدراسيون فوتبال 
بود که به حواشي اخير واکنش نشان داد. سرپرست 
کميته اقتصادي فدراسيون فوتبال در گفت وگو 
با تس��نيم در خصوص رفتن اسدي اظهار داشت: 
»درباره اين موضوع نمي خواهم واکنش��ي نشان 
دهم، چراکه کنار رفتن اسدي از پيش تعيين شده 
بود و ربطي به کرش ندارد. از پيش تعيين شده بود 
که فدراسيون مهدي تاج مي خواهد چنين کاري 
کند. از ابزارهايي هم اس��تفاده کردند که درست 
نبود. مي توانستند به اسدي بگويند که شما در دوره 

رياست علي کفاشيان آمده اي و عملاً نمي توانيم با 
هم کار کنيم. مي توا نستند روش هاي ديگري اتخاذ 
کنند تا او برود. اسدي هم مي توانست پيش بيني 
کند که اين اتفاق مي افت��د و تغيير و تحولات رخ 
مي دهد. خلاقيت، ابتکار عمل و م��وارد ديگر در 
فدراسيون فوتبال محدود به يکسري ريزه کاري ها  
خود تاج شده است. با اين شرايط، آينده خوبي براي 

فوتبال ايران رقم نخواهد خورد.«
عابديني همچني��ن بيانيه جديد ک��رش را قابل 
پيش بيني خواند: »پيش بيني کرده بودم که کرش 
پس از ديدار با ازبکستان صحبت هايي خواهد کرد 
و اين موضوع را به تاج گفته بودم. وقتي دوستان ما 
جايگاه تعريف شده براي عملکرد و کار ندارند، اين 
اتفاقات قابل پيش بيني بود. يک روز درک مي کنند 
که اسدي چه جايگاهي داشته و چه زحماتي کشيد. 
مف��ت و ارزان آدم ها را مورد خط��اب و عتاب قرار 
دادند.« سرپرست کميته اقتصادي فدراسيون در 
ادامه از مديريت تاج به شدت انتقاد کرد: »آقاي تاج! 
فدراسيون فوتبال را سياسي، امنيتي و غيرفوتبالي 
کردي، حلقه امنيتي براي خودت درست کردي 
و اين حلقه آنقدر کوچک ش��د که به دو، سه نفر 
محدود شده اس��ت. اين حلقه شامل تاج، ساکت 
و اسلاميان اس��ت و کس��ي غير از اين سه نفر را 
نمي بينيم. از برخي ها اس��تفاده ابزاري کرده ايم 
که متأس��فانه بعدها برايمان گ��ران تمام خواهد 
شد. حلقه تصميم گيرنده اصلي فدراسيون فوتبال 
اين سه نفر هستند. چرا دامنه فدراسيون فوتبال 
قوي تر نمي شود، چرا حضور کفاشيان را کمرنگ تر 
کرده اند؟ چرا نقش هيئت رئيس��ه فدراس��يون 
فوتبال کمرنگ شده اس��ت؟ چرا هيچ برخوردي 
از سوي هيئت رئيسه صورت نمي گيرد؟ حساب و 
کتاب هايي در فدراسيون مي بينم که زير و رو شده 
است. در حال حاضر ايران نيستم و پس از بازگشتم، 
حرف هايي خواهم زد، بايد از من بپرسند که چرا 
يک ماه است فدراسيون را رها کرده ام. من رفتم 
که نباشم، رفتم که در اين برخوردها و خاله زنک 

بازي هاي فدراسيون حضور نداشته باشم.«
  توهين کارگزار فدراسيون به فدراسيون 
عبدالکاظم طالقاني، عضو هيئت رئيسه فدراسيون 
ني��ز در گفت وگو با ايس��نا از بيانيه ک��رش انتقاد 
کرد و سپردن مسئوليت دبيرکلي به ساکت را از 
جمله اختيارات تاج عنوان کرد: »اين تغييرات در 
اختيارات رئيس فدراسيون فوتبال است. او مي تواند 
سرپرس��ت را انتخاب کند و در ادامه م��ا درباره او 
تصميم گيري کنيم. م��ن از وضع موجود ناراضي 
نيستم و معتقدم تاج بر اساس وظايف خود عمل 
کرده اس��ت. هيچ کس نبايد به ارکان فدراسيون 
فوتبال توهين کند، چه برسد که کارگزار ما اين کار 
را انجام دهد. نمي دانم چه اتفاقي افتاده که کارگزار 
فدراسيون فوتبال اين طور به دبيرکل هجمه وارد 
مي کن��د. از طرفي برکناري اس��دي از قبل کليد 
خورده بود. مطمئناً بعد از اينکه ساکت به عنوان 
دبيرکل انتخاب شد، سمت هاي ديگر از او بازپس 
گرفته مي شود. بايد به فدراسيون فوتبال فرصت 

دهيم تا کارها را درست کند.«
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  چـهـره ها 

88498432سرويس ورزشي

خطر تعليق جدي است
اصلاح اساسنامه فدراسيون ها، تطبيق 
بنده��اي آنه��ا ب��ا برنامه ه��اي کميته 
بين المللي المپيک و عدم دخالت دولت 
در برنامه ري��زي و تصميم گيري ه��اي 
فدراسيون ها از جمله چالش هاي اساسي 
ورزش ايران، چالش��ي ک��ه البته جدي 
گرفته نمي ش��ود و مي تواند آينده ورزش را با خطر روبه رو کند. 
کشتي ايران امروز بيش از هر زمان ديگري اين خطر را احساس 
مي کند. دو هفته از آخرين ابراز نگراني مسئولان کشتي در اين 
خصوص گذش��ت و هنوز هيچ اتفاقي نيفتاد تا رس��ول خادم در 
حاش��يه رقابت هاي انتخابي تيم هاي ملي باز هم اينگونه نگراني 
خود را ابراز کند: »خطر تعليق جدي و نگران کننده است، فرصت 
براي اصلاح اساسنامه محدود است، اميدوارم کاري انجام شود.«

مي خواهيم جزو 4 تيم برتر باشيم
نوجوانان فوتبال ايران حريفان خود در 
جام جهاني را ش��ناختند. کاس��تاريکا، 
آلم��ان و گين��ه تيم هايي هس��تند که 
ش��اگردان عباس چمنيان باي��د از 15 
مهر در هند به مصاف آنها بروند. رقيبان 
س��ختي که س��رمربي نوجوانان معتقد 
اس��ت تيمش از عهده آنها برمي آيد. چمنيان مي گويد: »مسلماً 
هدفگذاري ما اين اس��ت که پله پله اين مس��ابقات را پشت سر 
بگذاريم و از مرحله گروهي صعود کنيم، مي خواهيم با تدابيري 
که انديشيده ايم در مرحله حذفي هم موفق باشيم، هدفمان اين 
است که در بين چهار تيم برتر دنيا حاضر باشيم. ما اين شانس را 
داريم که مثل مسابقات قهرماني آسيا در شهر گوآ بازي مي کنيم، 

شهري که با فضاي آنجا آشنايي کامل داريم.«

امير رضا واعظ آشتياني

مديرعامل سابق استقلال

شكست جوانان ايران برابر مصر
تيم بسکتبال جوانان ايران مغلوب مصر شد. در ادامه رقابت هاي قهرماني زير 
19سال بسکتبال جهان که در قاهره مصر در حال برگزاري است، تيم ايرانجوان 
که با باخت برابر اسپانيا از رسيدن به جمع هشت تيم جهان بازمانده بودند با 

قبول شکست 57 بر53 از رسيدن به رده نهم تا يازدهم اين رقابت ها بازماند.
------------------------------------------------------------

يك طلا و يك برنز به بوکسورهاي ايران رسيد
تيم بوکس جوانان ايران با کسب يک طلا و يک برنز به کار خود در رقابت هاي 
قهرماني جوانان آسيا پايان داد. ايران با 9 نماينده در اين مسابقات حضور يافته 
بود که در پايان هشت بوکس��ور از گردونه رقابت ها حذف شدند و تنها رضا 
حسن نيا در ۸1 کيلوگرم با دو پيروزي به فينال مسابقات رسيد و موفق به کسب 
طلا شد. البته اميرحسين ثقفي، نماينده سنگين وزن ايران نيز در اين رقابت ها 
برنز گرفت، اما به اين شکل که با توجه به حضور چهار بوکسور در اين وزن و به 
دليل وجود سومي مشترک، برنز او پيش از مسابقات نيز قطعي بود و درحالي به 

اين مدال دست يافت که با يک باخت از گردونه رقابت ها حذف شده بود.
------------------------------------------------------------

درخشش کماندار ايران در کاپ آسيا
رقابت هاي تيروکمان آسيا در حالي در چين تايپه برگزار شد که تيم ايران با 
کسب يک طلا، يک نقره و دو برنز،  نمايش قابل قبولي از خود در اين مسابقات 
به نمايش گذاشت. تيم کامپوند بانوان ايران که در يک چهارم نهايي سنگاپور 
را از پيش رو برداشته بود و در نيمه نهايي به چين تايپه باخت، در رده بندي با 
شکست مالزي صاحب برنز شد. ضمن اينکه اسماعيل عبادي نيز در بخش 
کامپوند انفرادي مردان در فينال با شکست حريف به طلاي اين رقابت ها 
دست يافت. اين در حالي است در ميکس نيز ايران با ترکيب عبادي و براتچي 
برنزي شد و در بخش بانوان نيز فرشته قرباني در فينال کامپوند مقابل نماينده 

هند با اختلاف يک امتياز شکست خورد و به نقره دست يافت.

سعيد احمديان

دنيا حيدري

اسدي برکنار و مشاور عالي تاج شد!

جنجال ها با »ساکت« هم ساکت نشد

آماده سازي قهرمان براي فصلي جديد
قهرمان ليگ شانزدهم امسال هم همانند س��ال گذشته براي برپايي اردوي 
آماده سازي پيش از فصل راهي اوکراين شده است. اردويي با برنامه تمريني 
فشرده در دو نوبت صبح و عصر که نشان از تأکيد برانکو براي شروعي پرقدرت 
در فصل جديد و دفاع از عنوان قهرماني دارد. مرد کروات نيمکت سرخپوشان 
در اين اردو اگرچه نفراتي چون طارمي،  آقاي گل دو فصل پياپي تيمش را ندارد، 
اما نفراتش به مراتب تکميل تر از اردوي تدارکاتي فصل گذشته است. اردويي که 
به رغم تمرينات سنگين و پرفشار، نشاط و اميد را مي توان از چهره بازيکنان در 
آن ديد. بازيکناني که قرار است خود را با هدف تکرار قهرماني براي ماراتن ليگ 

هفدهم آماده کنند و نشان دادند در اين راستا با برانکو در يک جبهه هستند.

رقابت هاي انتخابي تيم هاي ملي کشتي آزاد و فرنگي طي 
فريدون حسن

   منهاي فوتبال
روزهاي پنج شنبه و جمعه گذشته برگزار شد، نتايج جالبي 
هم رقم خورد و خيلي ها را شوکه کرد. برخي از نامداران نيز 
به دليل مصدوميت يا بهانه هايي از اين دست از حضور در مسابقات انصراف دادند که بايد 

ديد چه تصميمي در خصوص آنها اتخاذ مي ش��ود. با تمام اين اوصاف رقابت هاي 
انتخابي خوب برگزار شد، ولي حالا با پايان يافتن آن اين نگراني وجود دارد که 

کشتي دوباره به سمت انتخاب ملي پوشان با روش انتصاب پيش برود، 
اتفاقي که مي توان رگه هاي آن را در حرف هاي مسئولان فدراسيون و 
سرمربيان دو تيم ديد. رسول خادم، رئيس فدراسيون با اشاره به اينکه 

فرآيند انتخابي جاي خودش را در کشور پيدا کرده و با حضور اين 
استعدادها دست کشتي در المپيک 2020 خالي نيست، از کادر 
فني تيم هاي آزاد و فرنگي مي خواهد که متوجه کشتي گيران 
پيشکسوت و عنوان دار هم باشند. خادم مي گويد: »من از کادر 

فني مي خواه��م ضمن توج��ه به س��وابق عملک��رد خارجي 
کشتي گيران که اهميت بالايي دارد، مطابق فرآيند انتخابي عمل کنند 

چون به هر حال ما بايد پاسخگوي انتظارات مردم هم باشيم.« محمد طلايي، 

سرمربي تيم ملي کشتي آزاد نيز به رغم اينکه اذعان دارد کشتي هاي خوبي برگزار شده و 
نتايج خوب و دور از انتظاري نيز رقم خورده است، اما مي گويد هنوز هيچ چيز مشخص 
نيست. طلايي مي گويد: »بايد منتظر جلسه شوراي فني باشيم و اعضاي شورا درباره 
ترکيب تيم اعزامي به مسابقات جهاني تصميم گيري مي کنند.« علي اشکاني، سرمربي تيم 
ملي کشتي فرنگي نيز به گونه اي ديگر اين حرف ها را تکرار مي کند. او مي گويد: »به دليل 
فرصت کمي که تا مسابقات جهاني داريم بايد منتظر بمانيم و ببينيم که آيا نفرات مصدوم 
مي توانند به آمادگي لازم و شرايط مطلوب برسند يا اينکه بايد آنها را همراه نفرات 
برتر انتخابي راهي يک تورنمنت کنيم و بعد در خصوص ترکيب تيم تصميم  
بگيريم.« آنچه در رقابت هاي انتخابي تيم هاي ملي کشتي آزاد و فرنگي به 
چشم آمد، شور و شوق زائدالوصف جوانان کشتي از فرصتي بود که نصيب شان 
شده بود، فرصتي که باعث شد تا ستاره هايي چون بيابانگرد، رضايي، عبدولي، 
قاسمي، حسن رحيمي و برخي ديگر از بزرگان کشتي آزاد و فرنگي پشت خط 
بمانند، اما گويا اين جوانان مستعد در برنامه هاي بعدي فدراسيون جا دارند و به 
نظر مي رسد که مسئولان و دست اندرکاران کشتي تصميم دارند تا با انتصاب 
نفرات ملي پوش تيم هاي ملي کشتي را راهي رقابت هاي جهاني کند، مسئله اي که 

شايد باز هم برگزاري رقابت هاي انتخابي را زير سؤال ببرد.

رقابت هاي انتخابي تيم هاي ملي کشتي تمام شد اما...

باز هم حرف انتصاب در ميان است؟

کاروان دووميداني ايران با کس�ب س�ه مدال طلا و يک برنز در 
جايگاه سوم جدول رده بندي رقابت هاي قهرماني آسيا قرار گرفت.

 علي ثمري قهرم��ان پرتاب وزنه کش��ور ب��ا ثبت رک��ورد 19 متر و 
۸0سانتي متر دومين مدال طلاي ايران را به دست آورد. اين موفقيت با 
کسب مدال طلاي حسن تفتيان کامل تر شد. تفتيان سريع ترين مرد 
ايران در رقابت هاي فينال دوي 100 متر با زمان 10 ثانيه و 25 صدم 
ثانيه زودتر از تمام رقبا از خط پايان گذشت و مدال خوشرنگ طلا را 

به گردن آويخت تا با کسب اين س��ه مدال ارزشمند و برنز نيادوست 
در دوي هزار و 500 متر ايران در فاصله ي��ک روز به پايان رقابت هاي 
دووميداني قهرماني آسيا پس از هند و چين در جدول مدالي رقابت ها 
در جايگاه سوم قرار گيرد. تيم ملي کشورمان در رقابت هاي امروز امير 
مرادي، دونده دوي ۸00 متر را در فينال اين ماده دارد. همچنين سبحان 
طاهرخاني در پرش طول نيز به مرحله فينال راه پيدا کرده است که امروز 

او نيز براي کسب مدال طلا به مصاف حريفان اين مرحله خود مي رود.

ثمري و تفتيان طلا صيد کردند


